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Postovani rektore Nikolieu, 

Kao dekan Filoloskog fakulteta imao sam obavezu da informisem kolege dekane 0 Vasoj 
odluci da nijeste dali saglasnost za angazovanje honorarnih saradnika u Ijetnjem semestru na 
njihovim univerzitetskim jedinicama na predmetima u nadleznosti Filoloskog fakulteta. I da 
Filoloski fakultet nije u mogucnosti da obezbijedi nastavu zaposlenim kadrom. [ naveo kraee 
obrazlozenje i hronologiju njihovog angazovanja. 

U Vasem dopisu, u prvom pasusu, dva puta me optuziste da govorim neistinu i tri puta da 
nezakonito radim, jer u dugogodisnjem periodu nezakonito zapoSljavam i angazujem saradnike. 
Nakon toga, navodite dio sadrzaja svih Vasih dopisa u kojima ste me upozoravali na nezakonito 
postupanje oko saradnika, od novembra mjeseca do danas. 

Podsjecam Vas da NlKADA nijesam radio NISTA bez znanja i bez saglasnosti uprave 
Univerziteta. Niti ikada saopstavao neistinu u sluzbenim dopisima. Stojim iza svake rijeci koju 
sam napisao u dopisu na koji se pozivate. Takode, na sve Vase dopise mi smo Vam odgovarali, 
cekajuci strpljivo da Vi odgovorite na neke od njih. Sva nasa nastojanja su bila ISKLJUCIVO u 
cilju odrzavanja redovnosti i kvaliteta nastavnog procesa, uz postovanje integriteta licnosti 
saradnika. Nasi dopisi su dragocjeno svjedocanstvo naseg postupanja. Vi te dopise i ne 
pominjete, kao da ih nije ni bilo .. 

Ako se vee pozivate na zakonitost mog rada, objasnite mi zasto smo morali da cekamo 
skoro dva mjeseca od pocetka nastave da bi nas Vasim dopisom od 13. 11. 2018. godine 
obavijestili da nema prostora za dodatno angazovanje honoramih saradnika i dali saglasnost za 
raspisivanje konkursa za devet saradnika. Je Ii to po zakonu i Statutu UCG? Ko je kriv sto smo 
skolsku godinu poceli u neizvjesnosti koga i koliko mozemo da anga.iujemo, iako smo Vam 
blagovremeno slali sve dopise? Je Ii Filoloski fakultet kriv sto nije raspisan Oglas u junu za 
vanmaticnu nastavu stranog jezika na UCG? Zasto Filoloski fakultet ne moze da ima nijednog 
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honorarnog saradnika (osim gostujucih profesora), cak ni na vanmalicnim, dislociranim 
programima u Beranama, Bijelom Polju, Herceg Novom, Koloru? Jesle Ii lako slrogi i dosUedni 
prema drugim fakullelima? iii mislile da Filoloski fakullet iz Niksica moze da pokrije naslavu 
stranih jezika diljem Crne Gore lako slo ce leklore, saradnike, nastavnike opteretiti duplim 
normama i razlicitim programima? Mislite Ii da je to pedagoski i strucno opravdano i da ce 
doprinijeti vecem kvalitetu n3stave i profesionalnom zadovoljstvll nastavnika i studenata? 

Znale veoma dobro da .ie od 1, decembra koleginici lsidori Milivojevic prestao 
angazman, jer su saradnice sa SP Francuski jezik i knjizevnost preuzele njene casove. IIi 
Smatrale da je trebalo da joj se zahvalimo na radu mozda 14, novembra, odmah nakon Vaseg 
dopisa od 13, II. 20 J9, godlne ? Koleginici, s doktoratom iz Francuske i deset godina rada na 
fakultetu", 

Znate veoma dobro da srno Vas, nakon tog dopisa, zamolili da preostala cetid saradnika 
na matlcnoj jedinici zadrzimo do kraja semestra, dok se ne zavrsi konkursna procedura. iii je, po 
Varna, opet zakonito, trebalo, u sred semestra, prekinuti njihov angazman, ne hajuci za redovnost 
i kvalitet nastave? 

Imali smo rcalan problem oko donoknja pravicne i legitimne odluke za jednog od 
kandidata na konkursu, Zarad potpune transparentnosti u procesu donosenja odluke, priznajem, 
nijesmo se najbolje snasli, Ali ste nam pomogli da zakonito prevazidemo tu situaciju, 

Znate veoma dobro da smo bill zateceni Vasim dopisom od 31.12, 2018 (koji smo s 
po~te mogli da podignemo tck 14. januaral!!), u kome nas opominjete da necete isplatiti 
honorare ni za !lest saradnika koje smo angazovali na vanmaticnim jedinicama. Ponovicu, U 
junu prethodne godine UCG uijc objavio eksterni oglas za predmete engleskog i ruskog jezika 
na nematicnim fakultetima za koje nijesmo Imali kadar, iako smo obavjesteuje 0 tome poslali 
blagovremeno i Rektoratu i svim fakultetima kojih se fa informacija ticala. Na sastanku 
sredinom oktobra u Rcktoratu, dali stc usmeno ovJascenje da na osnovu odluke Senata br. 03
300412 od 17, 09. 2018, godine verifikujemo i izbor nastavnika i saradnika koje smo vee bili 
angazovali, kako ne bi bio ugrozen nastavni proces. lnace, Zll sve Vase usmene izjave imam 
svjedoke, Tako smo i uradili. 

Znale veoma dobro da nijeste dal; ovlascenje za produzetak ugovora za trl saradnice, 
striklno primjenjujuci stavku U zakonu 0 porodiljskom odsustvu, iako se u dosadasnjoj 
univerzitetskoj praksi ta stavka tolerantnije tumacila, uvijek u inleresu kandidata. Tacno ,ie, 
striktnom primjenom zakona ostavili stc tri mlade zene, majke j doktorantkinje bez posla. Tacno 
je i to da se niko drug; uije prijavio na konkurse i da smo zbog toga predloziH da im se ugovori 
produze do kraja ove godine, jer nijesmo imali drugog izbora, Ne bl to bilo veliko ogrjesenje 0 

zakon, II studenti bi imali redovnu nastavu i pripremali ispite sa saradnicima na koje Sll se vee 
navikli do kraja skolske godine. 

Zoa!e veoma dobro da smo u neposrednim razgovorima dobili USMENO obecanje da 
rad honoramih saradnika koje smo angazovali bili valori:wvau, Zas!o s!e nezakonito uplatili 
honorare za jedan mjesec angazovanim saradnicima, a onda zakonito ne i,elite da isplat;te 
honorare za preostale mjesece tim istim saradnicima? Kako objasnjavate zakonitost takvog 



postupka? Zasto ste isplatili sve honorare za dva saradnika na SP Njemacki jezik i knjizevnost, 
koj i su takode angazovani u zimskom semestru na osnovu usrnenog odobrenja? Po cemu Sli oni 
vise zakoniti od ovih drugih kojima necete da isplatite (nevelike) honorare za posteno obavljen 
posao? Uostalom, zasto nijeste dali pisanu saglasnost za kolege koje smo, uz Vase znanje, 
angatovali kao honorarne saradnike u zimskom semestru, pa da sve bude po redo i zakonu? IIi 
sIc namjemo hljeli da mene, kao de kana, dovedete u situaciju da nezakonito radim, kako bisle 
mogli da sprovedete, kako najaviste, odredene sankcije? 

Znate veoma dobro da smo lektora za italijanski jezik angazovali uz posredovanje 
ambasade halije, a na osnovu prakse koja je ustanovljeoa prije dvije godioe, zahvaljujuc! 
angawvanju kolega sa SP Italijanski jezik i kojizevnost, da oakon cetiri godine, ponovo imarno 
mogucnost angazovanja stranog lektora. Prihvatam da je trebalo traiit! saglasnost rektora za 
njegovo prihvatanje, ali nijesmo ocekivali da treba da raspiserno konkurs za stranog lektora, 
buduc; da italijanska strana raspisuje konkurs, bira i najvecim dijelom snosi troskove njegovog 
boravka i angazovanja, SIO se tice inspektora rada, uradili smo (i obavijestili Vas naSim dopisom 
bL 01-2463 od 228. !2. 2018. godine) slo je naloieno, 

Znate veoma dobro da smo uvijek priznavali sve nase administrativne propuste, jer ko 
radi taj i grijesi, i uvijek bili spremni da za to snosimo posljedice, dozivljavajuci Vas kao 
partnera i dobronamjemog poslodavca. 

U posljednjih sesl mjeseci (jer smo ranije imali korektnu profesionalnu komunikaciju) 
Vas odnos prema upravi Filoloskog fakulteta se promijenio. Da nije moZda razlog tome 
neuslisav8nje pokretanja procedure zbog davanja Vase neligitimne saglasnosti za dva saradnicka 
mjesla, 0 cemu smo pisali u nasem dopisu br. 01-2229 od 03. 12. 2019. godine? Vas 
promijenjeni odnos ogleda se i kroz neprimjerenu izjavu u inlervjuu jed nom dnevnom listu da su 
na Filoloskom fakultetu zaboravili da unesu citav jedan program (sarno sle nas izdvojiJi!!!), kako 
bisle opravdali nezakonite i ad hok nove obracune zarada u zimskom semestru. Znamo da su 
Vam tako prenijeli Vasi saradnicL Da sle nas pitali, objasnili bismo Vam da nijesmo zaboravili, 
jer u studentskoj sluzbi svjesno nijesu unosili studente za Ilaslavu koja se De ddi, buduci da se 
na programu Prevodilastvo od 2016117, godine studenti vise ne upisuju. Vas odnos prema upravi 
Filoloskog fakulteta ogleda se i u tome Sto ni nakon tri dopisa od strane lektora Filoloskog 
fakulteta (osim formalnog odgovora gen, sekrelarke Pajkovic), nijeste nasH za shodno da Vi iii 
neko od Vasih saradnika, ako ne popricatc, a ono makar odgovorite na suvisla pitanja kolega 
koja se tieu njihovog daJjeg statusa j egzistencije. 

Vas odnos prema upravi Filoloskog fakulteta, ipak, najbolje se ogleda u citavoj ovoj pric! 
oko honorarnih saradnika, gdje je ociglcdan nedoslatak dobre volje da se pokaze elementarno 
razumijevanje i nade zajednicki jezik za prevazilazenje problema, prevashodno u illteresu 
studenata i kvalitcla nastave, a na sto se stalno pozivate. Pa i saradnika i profesora na FiloJoskom 
fakulletlL Agresivno insistirale na nezakonitom angazmanu, a nezakonit je jer ni]est" zeljeli da 
napisele ono sto ste usmeno saopstavali. Nije u redu, iako je Jegalno, da se zakonilost postupka u 
ovom slucaju svodi na rektorovo davanje, odnosno nedavanje pisane sagiasnosti. .. 



Kazite mi koja bi to odgovorna, pravicna i dobronamjerna uprava univerziteta, kad 
vee ona sama nije na vrijeme, u propisanom roku, dala neopbodne saglasnosti za 
angazovanje saradnika na fakultetu, u jeku semestra i nastavnog procesa, otpustala Ijude i 
prekidala angazmane? 

Vrhunac nepravde i birokratskog sadizma je svakako Vasa odluka da ne isplatite 
preostale honorare saradnicima za obavljeni rad! A koji iznose cijelih 12.527,36 eura (bruto) za 
svihjedanaest honorarnih saradnika u zimskom semestru! 

U vezi s Va~im aktom br. 01-605/ 1 od 15.02.2019. godine, kao sto ste i obavijesteni 
odlukom Vijeca, preostale tasove nijesmo u mogucnosti da pokrijemo iz redova zaposlenih 
lektora, saradnika, profesora. Naglasavam da su saradnici sa SP Crnogorski jezik i 
juznoslovenske knjizevnosti preuzeli gomilu easova i raznorodnih program a, pa je upitno i 
koliko kvalitetna ce biti takva nastava. Kolege sa SP Francuski jezik i knjizevnost, takode su se 
potrudili da preuzmu casove koleginice kojoj nijeste produzili ugovor. Na SP Engleski jezik i 
knjizevnost uradili su najvi se sto su mogli Uedan kolega je u meduvremenu uzeo bolovanje). Ni 
na nas ponovljeni upit nakon Vaseg dopisa, nijesu uspjeli da nadu zamjenu za vjezbe na dva (a 
ne tri, kako navodite) predmeta. 

Ponovo smo pitali i kolege sa SP Italijanski jezik i knjizevnost da Ii mogu da nadu 
zamjenu za casove italijanskog jezika na Fakultetu za turizam i hotelijerstvo. Kao sto znate, 
prethodne godine koleginica iz Kotora je dala otkaz u sred semestra i jedva smo uspjeli tu 
nastavu da pokrijemo angatovnjem saradnice mr Lejle Dizdarevic, kojoj nijeste produzili 
ugovor. Sa SP Jtalijanski jezik i knjizevnost je odgovoreno da nemaju kapaciteta da pokriju 
nastavu u Kotoru, jer jedva pOkrivaju i na matucnom SP. Kazu da njihovi saradnici izvode 
predavanja pod mentorstvom, da ne bismo angazovali profesore iz regiona. Osim toga, Kotor je 
na udaljenosti od Niksica vecoj od 50 km, bez dil'ektnog prevoza, a njihovi lektori i saradnici 
uglavnom ne raspolazu sopstvenim prevoznim sredstvom, niti bi mogli finansijski da izdrze 
takvo opterecenje. 

Smatramo da se, u postojecim okolnostima, nastava kvalitetno mogla pokriti 
angazovanjem jos nekoliko honorarnih saradnika, a onda, slazemo se, za narednu godinu 
drugaeijom preraspodjelom nastave i primanjem novih saradnika, rijeSiti problem. 

Na kraju, kao dekanu, drago mi je da sam svojim "nezakonitim" postupanjem na 
Filoloskom fakultetu i vanmaticnim jedinicama obezbijedio redovnost, kvalitet i kontinuitet 
nastavnog procesa u zimskom semestru, dok ste Vi svojim "zakonitim" odlukama doveli u 
pitanje zastupljenost nastave na pojedinim predmetima i univerzitetskim jedinicama. 

Srdacan pozdrav! 
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